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Plats och tid

 
Örestensrummet, Kommunhuset, klockan 13.00-15.30 

  
Närvarande   
 Kommunstyrelsen Lisa Dahlberg 
 Socialförvaltningen Maria Olsson 
 Teknik- och serviceför-

valtningen 
Magnus Palm  

 Teknik- och serviceför-
valtningen 

Markus Hagman 

 Kultur- o fritidsförvalt-
ningen 

Niklas Gustenius 

 Barn- o utbildningsförvalt-
ningen 

Mari Sandell Molander 

 Barn- och utbildningsför-
valtningen 

Cecilia Ragnarsson 

 Marks Bostad AB Svante Dahlquist 
 Marks Bostad AB Carina Roos 
 SÄRF Ida Maberg 
 Polismyndigheten Annika Stomberg 
 Polismyndigheten Karin Mårdh Stavåsen 
 Borås Stad Mikael Andersson 
 AB Bostäder Borås Jonas Svensson 
 Kommunledningskontoret Matilda Johansson 
 Kommunledningskontoret Maria Sivedal 
   
 Socialförvaltningen Talieh Ashjari 
Frånvarande Kommunstyrelsen Tomas Johansson 
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1 Föregående mötesprotokoll 

Ärendet 
Lisa Dahlberg går igenom protokollet vilket lämnas utan synpunkter. 
 
 
 
 
 
________________ 
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2 Presentation av Borås arbete med trygghetsskapande och brotts-
förebyggande arbete - CKS 

Ärendet 
Representanter från Borås Stad, polisen och AB Bostäder berättar om projektet EST. 
(Presentation bifogas i bilaga 3.) Under 2017 Borås ingick i ett nationellt projekt där 
fler kommuner deltog tillsammans med bland annat Brottsförebyggande rådet och 
Malmö Högskola. Projektet byggde på trepartssamverkan och i Borås var det kommu-
nen, polisen och AB Bostäder. Kan detta vara ett arbetssätt som är tillämpbart i Marks 
kommun? 
 
Projektets syfte 
Projektet startade med en inventering på vilka verksamheter som fanns i berörda om-
rådet Hulta och Hässleholmen. Det gällde även externa aktörer. En checklista upprät-
tades och alla verksamheter rapporterade in varannan vecka till kommunen, polisen 
och AB Bostäder. Tillsammans upprättas en gemensam lägesbild. Till lägesbilden upp-
rättas även en handlingsplan som innehåller åtgärder och aktiviteter. Det görs sedan 
en officiell/publik lägesbild som kan återkopplas till verksamheterna och media. 
Det är Borås stad som sammanställer den publika lägesbilden. 
 
Viktiga erfarenheter är hur positivt det är att arbeta utifrån gemensamma problem och 
inte skjuta över ansvaret på någon annan. Arbeta för att hitta lösningar där alla kan 
bidra utifrån sina resurser. 
 
Några framgångsfaktorer som lyfter var att ha en gemensam målbild och vad vill man 
ska åstadkomma. Arbetet bygger på förtroende mellan personer vilket medför att ar-
betet sammanställs inom en liten grupp som träffas regelbundet. Rekommendationen 
är att om man vill jobba enligt modellen så starta i ett mindre begränsat område. För-
sök hitta ett område där det finns gemensamma problem, arbeta tillsammans och se 
vilka gemensamma utmaningar som finns. Det behöver inte vara ett geografiskt om-
råde.  
 
Uppföljningar och mätning av trygghet är svårt. I Borås görs traditionella trygghetsun-
dersökningar men även dörrknackningar.  
 
 
 

________________ 
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3 Nulägesstatus i kommunen 

Ärendet 
Mötesdeltagarna informerar om aktuella frågor från sina respektive förvaltningar/orga-
nisationer. Det är viktigt att ta upp frågor som behöver diskuteras eller kräver någon 
form av beslut. 

Lisa Dahlberg: Storbyalagsmötet som skulle varit i november kommer att ge-
nomföras under februari månad 2019. Informerar om att en drogmottagning 
för ungdomar, minimaria, kommer att startas upp. Förmodligen placerad på 
ungdomsmottagningen. 
 
Annika Stomberg: Lägesbilder för kartläggning av särskilt utpekade områden 
håller på att tas fram. Klart i mitten av februari. Återkommer med mer in-
formation förmodligen på nästa möte. 
På Hedbo har Polisen och MBAB startat upp ett arbete för att få ett tryggare 
område. Arbetet upplevs positivt. 
 
Magnus Palm: Det finns förslag på att ta bort scenen i stationsparken. Magnus 
för i uppdrag att påbörja processen.  
 
Mari Sandell Molander: förekommer skadegörelse på skolor efter stängning 
och på lov/helger. WIFI tillgängligheten?  
 
Niklas Gustenius: På Centralen, ungdomsgården, finns en tendens av problem 
med ungdomar som har svårt att hålla sig till ordningsregler.  
 
 
 
 
_______________ 
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4 Samverkansöverenskommelse, medborgalöfte och reglemente för 
Trygghet- och säkerhetsrådet. Nuläge och inriktningsförslag. 

 
Ärendet 
Matilda Johansson och Annika Stomberg berättar om samverkansöverenskommelsen, 
se bilaga 1, som gäller tills vidare. En översyn kommer under våren 2019.  
 
Under våren kommer även polisen påbörja arbetet med att skapa ett nytt medborgar-
löfte. Syfte att öka förtroendet för polis, kommunen och dess verksamheter. 
 
Reglementet för Trygghet- och säkerhetsrådet, bilaga 2, ska också ses över. Innehål-
ler exempelvis trygghetsvandringar som ska genomföras. Viktigt att koppla ihop sam-
verkansöverenskommelsen och medborgarlöftet med arbetet som görs i trygghet- och 
säkerhetsrådet.  
 
 
 ________________ 
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5 Mötesprinciper för Trygghet- och säkerhetsrådet 2019 och framö-
ver. Behov av uppföljning och redovisning av genomförda aktiviteter. 

 
Ärendet 
Matilda Johansson vill att rådets medlemmar tar med sig frågan hem och funderar 
över till nästa gång. Hur ska vi nå längre i trygghet- och säkerhetsfrågor? På vilket 
sätt ska rådet arbeta för att få gemensamma effekter? Hur kan rådet fånga nuläget, 
använda statistik och göra uppföljningar. Alla måste bidra med information och ut-
veckling. 
 
Matilda Johansson tar upp punkten på nästa möte. 
 
 ________________ 
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6 Trygghetsvandring – allmän info samt redogörelse av omhänder-
tagna och ej genomförda åtgärder 

 
Ärendet 
Carina Roos från Marks Bostad AB informerar om trygghetsvandringar som MBAB och 
polisen gjort gemensamt. Trygghetsvandringar genomförs på de områden där det 
finns grannsamverkan varje höst. En lägesbild tas fram och avstämning sker med hy-
resgästerna. Därefter genomförs själva vandringen för att se platser, exempelvis 
gångtunnlar och belysning. Tanken är att åtgärda så snabbt som möjligt. MBAB brukar 
sammanställa en kort rapport som skickas ut till de som varit med.  
 
Diskussion i rådet och slutsatsen blir att det behöver förtydligas vem som arrangerar 
trygghetsvandringen för att inblandade ska veta vilka förväntningar de kan ha på åt-
gärder. Det behövs en gemensam struktur. Det ingår i rådets uppgifter att ordna 
trygghetsvandringar. Den som blir rekryterad som trygghetssamordnare får till upp-
drag att göra en struktur och vara samordnare. 
 
 

________________ 
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7 Rekryteringsläge trygghetssamordnare 
 
Ärendet 
Matilda Johansson informerar om att många har sökt tjänsten. Urval har skett och in-
tervjuer pågår.  
 
 
 

________________ 
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8 Möten 2019 

 
Ärendet 
Matilda Johansson föreslår tre möte på våren och tre på hösten. Matilda använder sig 
av outlook och återkommer med förslag på mötestider. Matilda får även i uppdrag att 
se om det är möjligt att använda Netpublicator för kallelser. 
 
 
  

_______________ 
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9 Övriga frågor  

 
Ärendet 
Hotellet: 
Annika Stomberg redogör för att det har varit lite lugnare i området en period. Det är 
viktigt att se till att ungdomar inte uppehåller sig där. Tidigare önskemål från fastig-
hetsägaren är att ändra planen och planarbetet pågår. 
 
FABIS: 
Matilda Johansson lyfter frågan eftersom det står i rådet reglemente att rådet ansva-
rar för FABIS-gruppen. Ida Maberg informerar om det förebyggande arbetet som på-
går. FABIS-gruppen har under hösten haft några incidenter där samtal har genom-
förts. Magnus Redig, ungdomsutvecklare på BUF är kontaktperson i kommunen. 
 
 
  
 
 
 

________________ 
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